
Zápis z Výroční členské schůze OPT KOTVA Braník, konané dne 17.3.2025 
 

Výroční členskou schůzi zahájil v 18.00 hodin předseda OPT Ing. Pešata. Uvítal přítomné a 

vyzval je k uctění památky zemřelých kamarádů – členů OPT  Honzy Huleše, Magdy Novotné, 

Evy Vachtlové, Milady Píchové, Evy Mackové a Aničky Podracké, zemřelých v průběhu roku 

2024 a začátku roku 2025, minutou ticha.  

 

Poté seznámil plénum s návrhem VOPT na složení pracovního předsednictva VČS ve složení: 

Ing. Svatý, Jakub Šťastný, Ing. Pešata, který bude VČS řídit. 

 

Ing. Pešata seznámil VČS s návrhem programu VČS, která je volební, dle Pozvánky a požádal o 

případné připomínky či doplnění. Jelikož se tak nestalo, vyzval přítomné k odsouhlasení. 

Program byl hlasováním jednomyslně přijat. 

 

Jakub Šťastný poté provedl volbu pracovních komisí VČS. VČS odhlasovala volby komisí 

aklamací. Komise pak byly zvoleny v tomto složení: 

komise mandátová: Ing. Sova Vladimír, Haláček Karel, Profous František  

komise návrhová: Šťastný Jakub, JUDr. Svobodová Pavla, Pešatová Anna st.,                                 

Škodová Marta 

zapisovatelka : JUDr. Svobodová Pavla 

 

V průběhu schůze se dostavil Matěj Bartík za VTJ KOTVA Braník 

 

Předseda výboru oddílu Ing. Pešata poté přednesl Zprávu o činnosti oddílu pěší turistiky TJ  

KOTVA Braník v roce 2024.  

V roce 2024 se uskutečnily všechny plánované akce. Bylo jich celkem 97. Výbor OPT se snažil 

získat nové členy do oddílu, zejména po ukončení činnosti turistického oddílu TJ Praga. Bohužel 

se příchod nových členů neuskutečnil kvůli výši příspěvků do TJ KOTVA. A to se v roce 2025 

koná další podstatné zvýšení členských příspěvků do TJ. Pokračujeme v praxi rozesílání zápisů 

ze schůzí výboru OPT všem členům, čímž se zlepšila se informovanost našich členů. Rovněž tak 

jsou tyto zápisy zveřejňovány na webových stránkách oddílu. Komunikace s VTJ je často 

zdlouhavá, nebo spíše žádná a VTJ ji dohání na konci roku. 

V roce 2024 oddíl uskutečnil 97 akcí, z toho 54 plánovaných za účasti 694 účastníků. Plánované 

jsou jednodenní sobotní výlety vlakem či busem v počtu 21, 27 seniorských střed, 3 jednodenní 

autobusové zájezdy (Severozápad Vysočiny, Dubské vrchy v Jižních Čechách a Vojenské Brdy 

s e zámečkem Tři Trubky a houbařením. Zájem našich členů o autobusové zájezdy bohužel není 

dostatečný, takže počty účastníků se doplňují z řad hostů, většinou členů spřátelených 

turistických pražských oddílů. Předseda tímto zve naše členy k hojnější účasti na těchto akcích 

v letošním roce. Doplňkové či dodatkové akce tvoří nedílnou součást činnosti oddílu a v roce 

2024 jich bylo uskutečněno 43, z toho 40 jednodenních a 3 vícedenní.. Na vedení akcí se 

podílelo celkem 20 vedoucích, kterým patří velký dík. Předseda OPT dále apeloval na stávající 

členy oddílu, aby aktivně oslovovali své známé a své rodinné příslušníky a pokusili se o nábor 

nových členů do našeho oddílu, jehož věková struktura velmi stárne. Předseda rovněž poděkoval 

členům výboru OPT za jejich obětavou práci pro oddíl v roce 2024. Konstatoval, že díky 

iniciativnosti jednotlivých členů a výboru a obětavosti nejen členů výboru, ale i dalších členů 

OPT se podařilo vytvořit velmi atraktivní a pestrou činnost celého oddílu. 

V další části Zprávy o činnosti seznámil předseda oddílu členy s hospodařením oddílu v roce 

2024.   

Výdaje oddílu činily v roce 2024 45 350,56 Kč, z toho výročka stála 6 799,94 Kč, autobusy  

37 065,-- Kč, ostatní výdaje 1 475,62 Kč.  

Příjmy činily celkem 37 040,--Kč, z toho členské příspěvky 5 520,--Kč, autobusy příjem 



23 520,--Kč, sponzorské dary 0,--Kč. Příspěvek od TJ na činnost 8 000,--Kč. Oddíl tak vykázal 

ke konci roku ztrátu ve výši 8 300,56 Kč. Ztráta se pokryla z přebytků z minulých let, takže do 

roku 2025 činí převod přebytků z minulých let 4 821,14,--Kč.  

Zprávu o činnosti oddílu poté předseda OPT ukončil přáním všeho dobrého, zejména pevného 

zdraví a krásných zážitků s oddílem při putování po naší vlasti.  

 

Jako další bod VČS byl Návrh rozpočtu OPT na rok 2025, vypracovaný hospodářkou VOPT 

Aničkou Pešatovou st. Byly navrženy tyto rozpočtové položky:  

Výdaje -  45.000,--Kč  výdaje na autobusové zájezdy 

                  6.000,--Kč  náklady Výročky 

                  2.000,--Kč  dobné nákupy a služby 

                53.000,--Kč   CELKEM 

Příjmy -   33.000,--Kč  tržby ze zájezdů  

                  6.000,--Kč  členské příspěvky 

                  8.000,--Kč  příspěvek na činnost od TJ 

                  6.000,--Kč  ostatní příjmy (sponzoring apod.) 

                53,.000,--Kč  CELKEM 

Rozpočet je plánován jako vyrovnaný, disponibilní přebytek z minulých let činí 4.821,14,-- Kč. 

Předseda  Ing.Pešata apeluje na členy OPT aby zvážili možnost sponzorování činnosti svého 

oddílu částkami v jakékoli, třeba i menší výši. 

 

Ing. Svatý  v dalším bodě jednání představuje Plán činnosti oddílu pěší turistiky na sezonu 

jaro-léto 2025. Vedoucí plánovaných akcí pak stručně seznamují členstvo s jednotlivými 

akcemi. Předseda OPT zve členy k účasti na autobusových zájezdech s příslibem přívětivých 

cen. Ing. Svatý upozorňuje na časté změny v jízdních řádech a doporučuje v případě pochybností 

spojit se s vedoucím akce, který bude mít aktuální informace. 

 

V dalším bodě jednání seznamuje předseda OPT přítomné s členskými povinnostmi pro rok 

2025 s výší členských příspěvků do TJ, značně zvýšených, což vyvolalo oslovení VTJ 

otevřeným dopisem naším výborem OPT. Výbor OPT konstatuje, že výše členských příspěvků 

do TJ KOTVA je nepřekonatelnou překážkou pro zvýšení počtu členů OPT jak starších, tak 

zejména mladších ročníků zájemců. VOPT je pozván k dalším jednáním s výborem TJ jak situaci 

řešit v nejbližším budoucnu. 

 

 Po tomto bodu je podáváno občerstvení – řízek s bramborovým salátem 

 

Po občerstvení následuje Diskuze. 

Matěj Bartík – pro lepší informovanost navrhuje systém pro hlášení závad a návrhů a dotazů, 

představa je  diskuzní fórum, které zajistí informovanost. Poněkud odkrývá fungování 

komunikace ve VTJ, což vyvolává v v členech OPT, kteří dříve byli členy VTJ (předseda OPT 

dokonce 17 let, z toho 8 let v druhé nejvyšší funkci), řekněme překvapený údiv. VČS v zásadě 

s návrhem M. Bartíka souhlasí a považuje jej za přínos. 

Marta Škodová – upozornění na startovné 20,-- Kč, nově zavedené na našich akcích pro 

nečleny OPT. Pešata reaguje, že bude v nejbližších dnech dotaženo jeho fungování. Bude se 

vybírat proti dokladu ( číslovaný šatní lístek s razítkem OPT). 

Vladimír Sova – příspěvek k výši členských prostředků – upozornění na předchozí zprávu  

předsedy  

Jakub Šťastný - upozornění na autobusový zájezd „Úštěk“ 26.4.2025 a upozornění na možnost 

přihlášení se zde, na místě. 

Další diskutující se nehlásí, proto předsedající diskuzi ukončují. 

 



Vladimír Sova přednáší zprávu Mandátové komise. Pozváno bylo 51 členů, přítomno 31 

členů, což představuje 60,78 %, takže Výroční členská schůze je usnášení schopná. 

 

Jakub Šťastný předkládá VČS návrh VOPT, aby VČS pověřila VOPT ke jmenování delegátů na 

Konference TJ, Důvodem jsou jednak kolize termínů Konferencí s VČS OPT (kde by se měli 

delegáti volit), jednak věkově- zdravotní situace starší věkového složení členstva OPT. 

VČS  navržené řešení odhlasovala. Bude součástí Usnesení dnešní VČS. 

 

Pavla Svobodová přednesla návrh Usnesení dnešní Výroční členské schůze a dala o návrhu 

hlasovat. Znění Usnesení bylo jednohlasně přijato. 

 

Václav Pešata pak ukončil Výroční členskou schůzi přáním krásných dnů a pevného zdraví a 

tradičním pozdravem kamarádů AHOJ !!   

 

 

 

 

V Praze, dne 17.3.2025                                              Zapsala :  JUDr. Pavla Svobodová 

                                                                                  

 

Přílohy: Zpráva o činnosti OPT v roce 2024, Přehled akcí r.2024, Rozpočet OPT pro rok  

              2025, Usnesení VČS OPT KOTVA Braník ze dne 17.3.2025,   

 


